
LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 

 
Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til  

Lov om universiteter og høyskoler § 4-3 

 

Referat fra møte i Læringsmiljøutvalget (LMU) – møte 5/2023 
Tid: fredag 15. september 2023, kl. 09.00-12.00 

Sted: Det psykologiske fakultet, Christies gate 12 (Bjørn Christiansens hus) 

Til stede 

Pinar Heggernes, Christen Soleim, Tore Burheim, Elisabeth Aronsen Straume, Hege Råkil, 
Runa Jakhelln, Yael Harlap (vara), Lars Jacob Ruland Jacobsen, Hanne-Agnethe Holmedal, 
Kianosh Fossheim Solheim, Sondov Helle Haugen, Andrea Nesvik Voss, Martin Lage 
Hådem (vara), Ihne Frisch Selås Sjaavaag, Jens Helleland Ådnanes (vara), Trude Færevaag 
(vara), Sissel Hermansen Smørdal (vara), Karianne Omdahl, Iren Igesund, Ellen Lien 

Til stede fra sekretariatet 

Martin Kahrs Lie 

Forfall 

Maria-Carme Torras-Calvo, Karl Harald Søvig, Norman Anderssen, Thomas Helland-
Hansen, Kjartan Nesset, Tor Godal, Karsten Olav Aarestrup (Vara stilte for de nevnte) 

 

Til stede fra Det psykologiske fakultet 

Visedekan for utdanning Yael Harlap, læringsmiljøkontakt Denise Fewtrell Flatmark, 
koordinator for studiestart Hilde Strand Dybevik, student og leder av Psykologisk 
studentforening Cecilie Melby.  

 

00/23 a Hilserunde for nye studentrepresentanter 

De ble innledningsvis i møtet foretatt en hilserunde da det var det første 

møtet i Læringsmiljøutvalget for de nye studentrepresentantene.  

00/23 b Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Godkjent 

00/23 c 

 
 
00/23 d 

Godkjenning av referat fra LMU 4 den 1. juni 2023 

Godkjent 

Korte orienteringer fra møtelederen 

Prorektor Pinar Heggernes orienterte kort om positivt brev til rektoratet fra 

Finansminister Trygve Slagsvold Vedum i etterkant av ministerens besøk 

ved UiB. Her fikk ansatte og studenter ved UiB ros.   

 



Sak: 34/23   Valg av leder og nestleder for studieåret 2023/2024 

Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til vedtak 

I henhold til Lov om universiteter og høyskoler § 4-3 f punkt 3, skal Læringsmiljøutvalget 
velge leder hvert år, vekselvis blant institusjonens og studentenes representanter. 
Studentrepresentantene i utvalget hadde lederplassen foregående studieår, og det er 
institusjonsrepresentantene som skal inneha lederplassen for studieåret 2023-2024. 
Prorektor Pinar Heggernes ble valgt til leder, og studentrepresentant Lars Jacob Ruland 
Jacobsen ble valgt til nestleder.  

 

Vedtak  

1. Læringsmiljøutvalget velger prorektor Pinar Heggernes til leder for studieåret 

2023/2024, og studentrepresentant Lars Jacob Ruland Jacobsen til nestleder for 

studieåret 2023/2024.  

 

 
Sak: 35/23    Orientering om møtedatoer i Læringsmiljøutvalget 2023/2024 
 

Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til orientering.  

Forslag til møteplan i Læringsmiljøutvalget for studieåret 2023/2024 ble vedtatt av LMU i 

møtet 1. juni i sak 25/23. Møterekken er utarbeidet med hensyn til møtedatoer i 

Universitetsstyret og andre fastsatte hendelser ved UiB, ut juni 2024.  

 Møteplan i Læringsmiljøutvalget for studieåret 2023/2024 

LMU 5/23: Fredag 15. september 09.00-12.00 Det psykologiske fakultet 

LMU 6/23: Torsdag 19. oktober 09.00-12.00 Det humanistiske fakultet 

LMU 7/23: Onsdag 13. desember 09.00-12.00 Det samfunnsvitenskapelige fakultet 

LMU 1/24: Onsdag 31. januar 09.00-12.00 Universitetsbiblioteket 

LMU 2/24: Onsdag 6. mars 09.00-12.00 Det juridiske fakultet 

LMU 3/24: Onsdag 17. april 09.00-12.00 Fakultet for kunst, musikk og design 

LMU 4/24: Onsdag 29. mai 09.00-12.00 UiB læringslab  

 

Sak: 36/23   Rapport fra Velkomstuken 
 

Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til orientering og drøfting 

Studiestarten og velkomstuken er en viktig del av de nye studentenes første møte med 
universitetet og legger et grunnlag for studentenes integrering, både faglig og sosialt. 
Mottaket av de nye studentene har høy prioritet og det blir jobbet kontinuerlig med å forbedre 
dette, noe som blant annet gjenspeiles i at studiestart har vært et tema i møter i 
Læringsmiljøutvalget, Utdanningsutvalget og Universitetsstyret årlig.  

Leder av utvalget Pinar Heggernes orienterte om arbeidet som har blitt gjort med årets 
velkomstuke. Det har blitt gjort et arbeid for å lage en velkomstuke med mindre alkoholfokus, 
og med mer fokus på faglige og sosiale fellesarrangementer på tvers av fakulteter. Årets 

https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/referat_lmu_4_-_det_medisinske_fakultet.pdf
https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/referat_lmu_4_-_det_medisinske_fakultet.pdf


velkomstuke har i det store og hele vært en suksess, og det har generelt vært lite negativt 
som har vært skrevet i mediene.  

Innspill fra utvalget 

• Viktig at man identifiserer og får frem hva som har gjort denne velkomstuken til en 
suksess. UiB har gjort mye bra arbeid de siste årene. Resultater fra årets 
studiestartundersøkelse vil bli evaluert og planlegges som en sak på neste møte i 
LMU. 

• Det var positivt at mentorene tok med nye studenter til velkomstseremonien slik at det 
ble godt oppmøte her. Dette burde også blitt gjort for «studenttorget» som hadde 
lavere oppmøte enn i fjor. Det at nye studenter får blitt kjent med ulike 
studentorganisasjoner er viktig for introduksjonen til studentlivet. Denne dagen burde 
også komme tydeligere frem i planene til fadderstyrene.  

• Vi bør få inn mer systematisk informasjon om faddervaktordningen, og sende ut 
forespørsel til ansatte om å delta som faddervakt ennå tidligere enn i år.  

• Utvalget er veldig positive til «introdager til studentlivet» som ble arrangert uken før 
velkomstuken (10 og 11 august). Det stilles samtidig spørsmål ved om internasjonale 
studenter burde få et bedre tilbud ved mottak på UiB da denne gruppen i stor grad 
møtte opp på disse introdagene. 

Læringsmiljøutvalget foreslår å innføre en egen dag for internasjonale studenter i forkant av 
velkomstuken for å gi denne gruppen et bedre tilbud. Det bør arbeides for et eget fysisk 
arrangement for internasjonale studenter til neste år, i tillegg til den digitale mottakelsen som 
ble gjennomført i år. Dette vil kreve ressurser, og en balanse mellom aktiviteter sentralt på 
UiB og at internasjonale studenter inkluderes i fakultetenes aktiviteter blir viktig.  

 

Sak: 37/23   Orientering om nye tall fra SHoT 
 
Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til orientering og drøfting 

Nylig la Folkehelseinstituttet (FHI) frem nye funn knyttet til rusbruk, ruslidelser og holdninger 
til rus blant studenter. Tallene kommer fra en tilleggsundersøkelse til Studentenes Helse- og 
Trivselsundersøkelse (SHoT) som ble gjennomført i januar 2023. En oversikt over de nye 
institusjonstallene for UiB, sammenlignet med nasjonale tall og tall fra region vest ble drøftet 
av utvalget.  

Innspill fra utvalget 

• Tallene på enkelte av parameterne viser at UiB skiller seg negativt ut (i liten grad) på 
noen områder i oversikten. Dette gjelder blant annet på spørsmål om det drikkes for 
mye alkohol i studentmiljøet. Samtidig er dette små tall, og det er usikkert om det kan 
anses som en trend. Selv om utvalget mener det er bekymringsverdig at det drikkes 
mye i studentmiljøet, utgjør dette mindre variasjoner i tall.  

• Det er viktig at UiB har en holdning til å få ned alkoholfokuset i studentmiljøet. Det har 
blitt gjort et arbeid for å lage en velkomstuke med mindre alkoholfokus, og med mer 
fokus på faglige og sosiale fellesarrangementer på tvers av fakulteter. Det stilles 
spørsmål om hvorvidt man kan se mer på hva som kan gjøres av alkoholfrie 
fellesarrangementer på lokalt nivå (fakultet og institutt) utover velkomstuken. 

• Selv om årets velkomstuke var veldig vellykket, så vil kulturendring i studiestart være 
et langsiktig arbeid og man vil gjerne kunne se større resultater på sikt. Utvalget er 
positivt til årets arrangementer i studiestart som ikke har hatt alkohol som en naturlig 
del.  

• Det stilles spørsmål om hvorvidt noe av alkoholkonsumet hos UiB-studenter kan 
komme av stress i forbindelse med studier. Samtidig eksisterer det i dag flere gode 



tilbud for studenter som skulle oppleve slikt stress. Sammen har gode tilbud i 
stressmestring, søvn, eksamensmestring, og kan reise rundt på fakultetene på 
bestilling og gi informasjon eller kurs om dette. Det vil også dette semesteret 
arrangeres en demoeksamen for å fjerne noe av stresset og usikkerheten flere 
studenter kan oppleve i forkant av sin første eksamen. Høstsemesterets 
demoeksamen vil arrangeres 18. oktober.  

 

Sak: 38/23   Årsrapport fra Læringsmiljøutvalget 2022-2023 

 
Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til vedtak 

Læringsmiljøutvalget behandler hver høst årsrapport for foregående studieår. I studieåret 
2022-2023 har LMU gjennomført syv møter og behandlet 56 saker. Det henvises til 
rapporten for videre detaljer.  
 
Saker som særlig har preget aktiviteten i utvalget i perioden er: 

• Revidering av sammensetning av LMU 

• Pilotprosjekt - døgnåpent bibliotek 

• Pilotprosjekt - dispensere med gratis sanitetsprodukter  

• Ny handlingsplan for et helhetlig læringsmiljø 2023-2029 

• Studentundersøkelser (SHoT og Studiebarometeret) 

• Demoeksamen for nye studenter 

• Oppstart av prosjektet «Mangfoldige UiB- Ingen utenfor» 

• Studiestart, velkomstuken og fadderaktiviteter 
 
 
Vedtak 

1. Læringsmiljøutvalget vedtar årsrapport for 2022-2023 med de endringer som 
framkommer under møtet. 
2. Læringsmiljøutvalget ber om at rapporten blir oversendt Universitetsstyret for 
videre behandling. 

 
 
Vedlegg 
1. Vedlegg 1 sak 38/23 Årsrapport fra Læringsmiljøutvalget 2022-2023 (PDF) 
 
Sak: 39/23   Årsrapport fra Si fra systemet 

Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til orientering og drøfting 

Universitetet i Bergen har siden 2017 samlet alle kontaktflater der studenter kan melde inn 
klager på forhold vedrørende sitt læringsmiljø på en egen nettside, kjent som Si Fra 
systemet. Formålet med systemet er at studentene enkelt skal finne rett instans å melde fra 
til, avhengig av sakens natur. Det ble gitt en orientering om hva Si fra-systemet er, og 
bakgrunnen for dagens system. Si fra-systemet er et varslingssystem for studenter, hvor 
studenter kan varsle på både negative og positive aspekter ved læringsmiljøet. Selve 
rapporten er unntatt offentlighet og vil ikke legges ut.  

Innspill fra utvalget 

• Utvalget ønsker mer informasjon og statistikk i den årlige Si fra-rapporten til neste 
gang. Det er ønskelig med en tilbakemelding fra fakultetene om den generelle 
oppfattelsen av sakene, om det går bra, og om sakene blir løst på en god måte. 
Studieavdelingen vil arbeide for å bedre rapporteringsrutinen til neste års rapport.  

https://www.uib.no/varsling


• En god oppfølging videre kan være at LMU får mer jevnlig informasjon om status for 
arbeid med saker i Si fra-systemet i forbindelse med dialogmøtene med fakultetene. 
Studieavdelingen vil legge dette til i rutinen for kontakt med fakultetene i forkant av 
LMU-møtene, slik at dette i større grad kan drøftes i dialogmøtene.  

 

Sak: 40/23  Besøk ved Det psykologiske fakultet 

Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til drøfting 

Visedekan for utdanning ved Det psykologiske fakultet Yael Harlap holdt en presentasjon for 

LMU om læringsmiljøet ved fakultetet.  

• Fakultetets strategi 2023-2030. Fokus på inkludering og deltakelse for både ansatte 

og studenter. Strategiske valg for utdanningene ved fakultetet innebærer blant annet:  

- Øke nærhet til forskning for studentene 

- Være samfunnsrelevante og utvikle nærhet til praksisfeltene 

- Inkluderende, universelt utformet og relasjonsrikt læringsmiljø 

- God og respektfull kommunikasjon med studentene 

- Informere om valgmuligheter og utveksling på en god måte 

- Legge til rette for differensierte vurderingsformer som fremmer læring  

• Arealer: bygg, undervisningsrom, møteplasser og leseplasser. Det psykologiske 

fakultet er spredt på flere ulike lokasjoner i byen. Blant annet i Christes gate 12 og i 

Alrek helseklynge i Årstadveien. Det er ønskelig med samlokalisering med ett 

campus, hvor studentene velger å tilbringe store deler av sin studietid.  

• Velkomstuke og mentorordningen. Fakultetet er fornøyd med flytting av tidspunkt for 

årets Velkomstseremoni til kl. 10.00. Fakultetet har gjort mye for at Velkomstuken 

skal bli så bra som mulig for studentene.  

• Tiltak knyttet til lavere gradsstudieprogram og emner: «Førsteårsprosjekt». Prosjektet 

fokuserer på studentenes tilhørighet, og fakultetet har tatt resultatene fra relevante 

studentundersøkelser med i arbeidet med læringsmiljøet lokalt. Fakultetet har også 

drøftet eventuelle negative resultater og hvordan det kan jobbes med dette. 

• Psykologisk studentforening og studentutvalgenes rolle i læringsmiljøarbeidet. 

Fakultetet ønsker bred representasjon i deltakelse i utvalgene. Samtidig varierer 

rekrutteringen fra år til år, dette oppleves samtidig som noe tilfeldige svingninger. 

Fakultetet vil fremme studentengasjementet i undervisning og legge til rette for gode 

relasjoner mellom studenter, og mellom studenter og ansatte. Det arrangeres 

månedlige frokostmøter mellom studentutvalg, visedekan, dekan og 

studieadministrasjonen, samt ukentlige møter mellom visedekan og leder av PSF. Det 

foregår også et samarbeid mellom fakultetet og PSF med opplæring for tillitsvalgte.  

• Retningslinjer for håndtering av læringsmiljøspørsmål ble orientering om av 

læringsmiljøkontakt ved fakultetet Denise Fewtrell Flatmark. Fakultetet jobber godt 

med saker som blir meldt inn i Si fra systemet, og følger UiBs retningslinjer for 

saksgang i håndteringen. Mottaksgruppe for slike saker består av visedekan, 

studiesjef og læringsmiljøkontakt. Læringsmiljøkontakten ved fakultetet har også 

gjennomført informasjonsmøter om Si fra systemet for studiekull, samt tillitsvalgte. 

Sak: 41/23   Eventuelt 

Elisabeth Aronsen Straume fra nettverk for universell utforming og tilrettelegging orienterte 
om sak som var meldt inn til eventuelt. Det har vært frustrasjon fra undervisere og studenter 
ved ulike fakulteter om undervisningsutstyr i ulike undervisningsrom som ikke fungerer. Dette 
har ført til at studenter i enkelte tilfeller har opplevd å ikke få den tilretteleggingen de har blitt 
innvilget fordi det har vært feil eller mangler på utstyr i undervisningsrom. Dette gjelder utstyr 



for hørselshemmede, mikrofoner og annet utstyr som skal brukes til tilrettelegging. Det er 
også utfordringer med at utstyr ikke blir lagt til lading og klargjort til kommende forelesninger. 

Svar fra IT-avdelingen 

- Det er full forståelse for at dette er utfordrende, og det er beklagelig at slikt
skjer. Det er rutiner for at IT-assistenter hver ettermiddag/kveld sjekker at
utstyret i auditorier fungerer. Grupperom og andre rom sjekkes en til tre
ganger i uken. IT-avdelingen har også i løpet av sommeren en større
gjennomgang av teknisk utstyr på undervisningsrom. På bakgrunn av
utfordringer ved semesterstart ble dette dessverre ikke gjort på en god nok
måte i år. IT-avdelingen har samtidig ikke ansvar for å sette mikrofoner og
annet utstyr til lading hver dag. Helt uavhengig av denne eventuelt-saken går
IT-avdelingen gjennom rutine for kontroll av auditorium og arbeidsrom. Denne
eventuelt-saken blir nå tatt inn i denne gjennomgangen. IT-avdelingen skal
opprette en rutine for studenter som trenger assistert lytting, og vil følge opp
prosessen med å få sjekket auditorium og andre rom hver ettermiddag.  Det
bør også gjøres mer kjent i rutinene at det er noen undervisningsrom IT-
avdelingen ikke har ansvar for, men hvor fakultetene selv har et ansvar.

Det vil komme en oppsummeringssak fra IT-avdelingen på denne tematikken i et kommende 
LMU møte. Her vil det legges frem hva som har blitt gjort/ vil bli gjort for å utbedre dette.  


